
  

05.06.2025 “Eid ul-Adha” 

 ُ ُ اكَْبََُ اَلٰلّه ِ الْحَمْد اَلٰلّه ُ اَكْبََُ وَلِلّٰه ُ اكَْبََُ اَلٰلّه ُ وَالٰلّه ِ   ،اكَْبََُ لآ اِلَََ اِلاَّ الٰلّه بْحَانَ الٰلّه ِ كثَٖيًرا وَس ُ اَلْحَمْدُ لِلّٰه

ُ اكَْبََُ  كثَٖيًرا  بكُْرَةً وَاَصٖيلًا، َ تكَْبٖيًراوَالٰلّه وا الٰلّه ُ ى جَعَلَ هَذَا اليَْوْمَ عِيدًا سُعَادًا...كَبَِٰ بْحَانَ الََٖ  ... س ُ

َ تكَْبٖيًرا.... وا الٰلّه ُ ابِرٖين كَبَِٰ ُ مِنَ الصَّ تجَِدُنٖٖ اِنْ شَاءَ الٰلّه َ .. قاَلَ يََ اَبتَِ افْعَلْ مَا تؤُْمَرُ س َ وا الٰلّه ُ ... كَبَِٰ

داً عَبْدُهُ وَرَسُولَُُ    تكَْبٖيًرا... دَنََ مُحَمَّ يِٰ ُ وَحْدَهُ لَا شََِيكَ لََُ وَأَشْهَدُ أَنَّ س َ ى أَشْهَدُ أَنْ لَا اِلَََ اِلاَّ اللَّّ ِ ، الََّ

ِ وَسَلَامُهُ علَيَْهِ وَعلَََ   بِهٖ لَا نبََِِّ بعَْدَهُ صَلوََاتُ اللَّّ لَِٖ وَصََْ ِ اِتَّقُوا  أَجَْْعٖيَ   وَأَتبَْاعِهِ   اه ا بعَْدُ فيََا عِبَادَ اللَّّ ، أَمَّ

نوُنَ،  ينَ هُُْ مُحْس ِ ِ ينَ اتَّقوَْا وَالََّ ِ َ مَعَ الََّ َ وَأَطِيعُوهُ، اِنَّ اللَّّ  اللَّّ

حٖيِم:  حَْْنِ الرَّ ِ الرَّ لَِِ سَََّرَهَا  بسِْمِ الٰلّه ى مِنكُْمْ كَذه هَا وَلهكِنْ ينََالَُُ التَّقْوه َ لحُُومُهَا وَلَا دِمَآاؤُُ۬ لنَْ ينََالَ الٰلّه

ن۪يَ. ِ الْمُحْس ِ يكُمْ وَبشَِّٰ َ علََه مَا هَده وا الٰلّه ُ  لكَُْ لِتُكَبَِٰ

، ثَُُّ نرَْجِعَ فنَنَْحَرَ، فمََنْ  وَقاَلَ النَّبِِ صلى الله عليه وسلم:    َ لَ مَا نبَْدَأُ بِهِ فِِ يوَْمِناَ هَذَا أَنْ نصَُلِِٰ نَّ أَوَّ
ِ
فعََلَ فقََدْ أصََابَ  ا

نَّتنَاَ   س ُ

 

Kære muslimer! Al lov og pris tilkommer vores 

ophøjede Herre, Allah Subhanahu Wa Ta'ala, som har 

skabt os ud af intet, hædret os med troen og ladet os nå 

endnu en velsignet højtid. Må salât og fred være med 

vores elskede Profet Muhammad Mustafa Sallallahu 

Alaihi Wasallam, som efterlod os en arv af smuk moral 

og vejledning. 

Kære troende! Vores elskede Profet Sallallahu Alaihi 

Wasallam sagde på morgenen af Eid al-Adha: 
"Vores første handling i dag er at bede Eid-bønnen, 

og derefter slagte vores offerdyr. Den, der gør dette, 

har fulgt min sunnah." (Bukhârî, Îdeyn, 3) 

Ærede brødre! Den 10. dag i Dhu’l-Hijjah er den dag, 
hvor pilgrimsfærden (Hajj) fuldendes med ofringen, 
som udelukkende gøres for Allahs skyld. Vores 

pilgrimme, der befinder sig i Hijaz, er draget afsted på 

Tarwiyah-dagen, har stået i Arafat på Arafah-dagen, 

tilbragt natten i Muzdalifah, og er om morgenen på Eid-

dagen (10. Dhu’l-Hijjah) gået ned til Mina for at stene 

Shaytan, ofre deres dyr og træde ud af ihram. Herefter 

vil de fuldføre deres "Besøgstawaf" i den ædle Haram-

moské og dermed få titlen som "Hajji" – pilgrim. 

Ærbare muslimer! Qurban, altså rituelt dyreofring, er 

en enestående ibadah (tilbedelseshandling), som 

bringer os nærmere Allah Subhanahu Wa Ta'alas 

velbehag, Hans nåde og tilgivelse, og er et middel til at 

udbrede godhed og velsignelse i samfundet. 

Ofringen er et symbol på oprigtighed og villighed til at 

ofre – et tegn på gudsfrygt (taqwâ) og fuldstændig 

overgivelse til Allah Jalla Jalaluhu. Vores elskede 

Profet Sallallahu Alaihi Wasallam har sagt i en hadîth: 
"Mennesket kan ikke udføre en mere elskværdig 

handling over for Allah på offerdagen end at ofre og 

lade blod flyde." (Tirmidhî, Edâhî: 1) 

Han Sallallahu Alaihi Wasallam sagde også: 
"For hvert eneste hårstrå på det ofrede dyr får 

ejeren en belønning."  (Tirmidhî, 1572) 

Men glem ikke, kære brødre: Rabb’ul Âlemin har 

hverken brug for vores offers kød eller dets blod. Det 

er os, der har brug for Hans velbehag. Allah Subhanahu 

Wa Ta'ala har blot givet os en mulighed for at opnå 

Hans velbehag. 

At ofre et dyr er ifølge Hanafî-rettsskolen wâjib 

(obligatorisk) for dem, der betragtes som økonomisk 

velstående i islamisk forstand. Men ligesom med alle 

andre former for tilbedelse, er formålet med ofringen 

ikke selve kødet – det er at opnå Allah Subhanahu Wa 

Ta'alas velbehag. Hvis nogen ofrer et dyr kun for 

kødets skyld eller med en verdslig hensigt, så skal han 

vide, at han kun får det, han har haft til hensigt. Ja, hvis 

blot én deltager i et fælles offer har en anden hensigt 

end at søge Allahs velbehag, bliver hele ofringen 

ugyldigt for alle deltagere. 

Rabb’ul Âlemin siger i den ædle Koran: 
“Hverken deres kød eller deres blod når Allâh, men 

jeres gudsbevidsthed når ham. Således har Han sat 

dem i jeres tjeneste, for at I kan lovprise Allâh fordi 

Han har retledt jer. Overbring det glædelige 

budskab til dem der handler smukt!” (Hacc, 37) 

Jeg vil minde om, at Tashriq-takbir begynder med 

morgensbønnen på Arafah-dagen og fortsætter efter 

hver obligatorisk (fard) bøn indtil eftermiddagsbønnen 

på den fjerde dag af Eid ul-Adha. I alt bliver det 23 

bønnetider, og det er wâjib (påbudt) at fremsige disse 

takbîr. 

Reflekterende muslimer! Eid får sin sande betydning, 

når den deles med familie, slægtninge, naboer og 

venner. Lad os derfor besøge vores ældre og modtage 

deres velsignelser, minde vores afdøde med bønner og 

barmhjertighed, glæde vores børn med gaver og 

opmærksomhed, og vigtigst af alt, lægge stridigheder 

bag os og hele vores hjerter.  

Må Rabb’ul Âlemin acceptere alles ofringer.  
Eid Mubarak! 

Efter den anden prædiken og afslutningen af bønnen reciteres 

„BESMELE“, og derefter læses følgende vers. 

ى لمَْ  ٖ ِ الََّ ا وَلمَْ يكَُنْ لََُ شََٖيكٌ فِِ المُْلِْْ وَلمَْ يكَُنْ لََُ وَلٌِِّ  وَقُلِ الحَْمْدُ لِلّٰه يتََّخِذْ وَلًََ

هُ تكَْبٖيًرا ْ لِٰ وَكَبَِٰ  مِنَ الَُّ

Tre gange reciteres takbir sammen med menigheden, hvorefter man går til 

mihrab. En del af Koranen læses, og der bedes en kort bøn. Derefter 

udveksles Eid-hilsner ledsaget af salawat (velsignelser over Profeten). 


